
Metro Holding İcra Kurulu Baş-
kanı Mustafa Yıldırım,
2016’da sağlıklı bir küçülme

yaşadıklarını belirterek, “2016’da 20
milyon yolcu taşındı. Metro Turizm’in
yolcu sayısı indirim kampanyalarının

yapılmaması nedeniyle yüzde 10
azaldı, ama 2015’e göre daha kârlı yıl
geçirdik. 2017 yılında hedefimiz, 25
milyon yolcuya ulaşmak ve sezon ön-
cesinde en az 50 otobüs yatırımı yap-
mak” dedi. ■ 7’de

YSS GECISI ZORUNLU 
ZOR VE 10 KAT PAHALI
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Gündemden kısa kısa…

Mustafa 
Yıldırım

Mevlüt 
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TOFED sektöre 
önderlik etmeye
devam edecek 6’da 4’te2’de

Olmaz ki, böyle de
yatılmaz ki! 

6’da 2’de

3.Boğaz Köprüs ve
Kentiçi Raylı 
Sistemler -8-

Bedel ödemeye hazırız

2016 yılında büyük ulaştırma
projeleri hizmete girdi. En
son hizmete giren Avrasya

Projesi, hem tünel türünde
olması hem de otobüslerin
geçememesi nedeniyle köprü
geçişlerinden farklı. Eski
köprülere eklenen YSS
Köprüsüne ilişkin tartışmalar
artarak sürüyor. İzmit Körfezine
yapılan ilk köprü olan Osmangazi
Köprüsünde ilginç gelişmeler
yaşanıyor. 

Geçiş ücretleri…
• YSS Köprüsü ve

otoyollarındaki ücretler yüzde 20
oranında artırıldı. 

• Eski köprülerde yüzde 48
ücret artışıyla otomobil geçişi 7
TL’ye, otobüs geçişi 9 TL’ye
yükseltildi. 

• Osmangazi Köprüsünde
otomobil ve otobüs geçiş ücretleri
yüzde 25’i artan oranda
düşürüldü. 

• Avrasya Tüneli ücretleri
güncel döviz fiyatlarına göre
otomobiller için 16,60, minibüsler
için 24,90 TL olarak belirlendi. 

• Özel sektöre ait otoyol
ücretlerinde yüzde 20 artış
yaşanırken devlete ait tüm
otoyollarda yüzde 15 artış yapıldı.

Otobüslerin durumu…
FSM’yi kullanan otobüsler

sadece gidiş geliş 9 TL ücret
öderken, aynı otobüslerden B1 ve
D1 belgeli olanlar zorunlu olarak
YSS’yi kullanıp her gidiş geliş için
otoyol ücretiyle birlikte 88,20 TL,
yani diğerinin 10 katı kadar ücret
ödüyor. Bunların, bu zorunluluk
nedeniyle uğradığı diğer büyük
kayıplar da cabası. 

Osmangazi-İDO
rekabeti

İşletmeciye taahhüt edilen
ücretin epey altında ücret
belirlenen Osmangazi
Köprüsünde artan dövize rağmen
geçiş ücretleri düşürüldü. İDO da
buna feribot ücretlerini daha da
düşürerek cevap verdi. Bu
rekabet kullanıcıların
memnuniyetini doğuruyor.

6’da

2017 geçiş ücretleri, otobüslerin YSS zorunluluğunu gündemde tutuyor

4’te

Araçlarımıza ve sürücülerimize özen gösterelim. 
Seferlerimizde bölge ve iklim koşullarına dikkat edelim. 
Kış lastiği takma zorunluluğunu unutmayınız.

Taşıma güvenliği
önceliğimizdir! 4 

4 

4 

● Kullanıma
giren Avrasya
Tünelinin geçiş
ücretleri güncel
döviz kurlarına
göre belirlendi. 

● YSS Köprüsü
geçiş ve otoyol
ücretleri döviz
artışlarına göre
yüzde 20
yükseltildi.

● Dövize bağlı
olmayan eski
köprü ücretlerinde
yüzde 48
düzeyinde artış
yapıldı. 

● YSS Köprüsü
otobüs geçiş ve
otoyol ücreti
toplamı FSM’nin
artan ücretinin
bile 10 katı.

Otokar Doruk T,
Bulgaristan yollarında

Antalya’da 24 Mart’ta 

Yeni Tourliner’a
görkemli şölen 

Tuncay Bekiroğlu

Mars Logistics
50 MAN TGS çekici aldı 
Mars Logistics, uluslararası lojistik yapmak üzerine

filosuna 50 adet MAN TGS 18.440 LLS-U 4x2 Euro 6
mega çekiciyi dahil etti. 50 araçlık bu satın alma, MAN

Kamyon ve Otobüs Ticaret A.Ş. ile Mars Logistics arasındaki
güçlü ve uzun vadeli bir işbirliğinin de ilk adımı oldu. ■ 7’de

Tuncay
Bekiroğlu

Gökşin
Günhan

3’te

TOFED
bölge

firmaları ile
toplantıları
başlatıyor

Boğaziçi VİP Turizm’e 
10 Vito

Temsa fark
yaratan marka

5’te

3’te

● İDO rekabeti
Osmangazi
Köprüsünde
otomobiller ve
otobüsler için yüzde
25’i aşan indirim getirdi.

Temsa 
15 bininci
Prestij’i
üretti

TOFED Denetim ve
İstikrar Komisyonu

Başkanı
Musa Çaktır:

50 otobüs yatırımı ile
25 milyon yolcu 

Metro Turizm 2017 hedeflerini belirledi:

4’te 2’de

Mustafa
Yıldırım

Tırsan 2016 yılında 

Her gün lider

Çetin Nuhoğlu

Tırsan, 40. yılına da lider
olarak girdi. Tırsan, Türki-
ye’de pazar payını yüzde
41’e yükseltti. ■ 7’de

Çetin
Nuhoğlu



Anadolu’ da
şehir kültürü -
bilinen

anlamda- Hititler,
Frigler, Lidyalılar,
Sümerler’e kadar
uzanmakta olup,
özellikle Karasal
Anadolu’daki
şehirleşmede
Hititler’in varlığı
görülmektedir.
Takibinde;
Anadolu’da -kültür ve
dil olarak- Grek
egemenliğinin olduğu
Bizans çağında, eski
tarihlerden o döneme
aktarılan şehir yapılarının yok olmaya yüz
tuttuğu, Anadolu’da özellikle yer yer Ege,
Akdeniz ve Karadeniz’de koloni
şehirleşme örneklerinin görüldüğü
bilinmektedir. Bu dönemde Bizans-Pers
çekişmesi kaynaklı olarak Doğu Anadolu,
Ortadoğu Anadolu ve Doğu Karadeniz’de,
mutlak hakimiyetin olmadığı ve çatışma
sahalarının olduğu ve dolayısıyla kale
şehirlerin bulunduğu bir ortam mevcuttur.
Anadolu’da Selçuklu çağının başlangıcı,
siyasi-kültürel-ekonomik birliğin satıh
boyunca sağlanmasını ifade etmektedir.
Dolayısıyla, Selçuki dönemde Orta
Anadolu, Ortadoğu Anadolu, Doğu
Anadolu ve İç Batı Anadolu boyunca
karasal satıhta, Sivas, Erzurum, Erzincan,
Konya, Kayseri, Kars, Manisa, Kırşehir,
Karaman, Malatya, Ahlat, Adilcevaz,
Aydın gibi şehirler kendine has ve
bütünlüklü karakteriyle kurulmuş ve
belirgin bir rol oynamaya başlamıştır.
Osmanlı çağında ise; medeniyetin
kimliğini yoğunluklu olarak verdiği ve
eserlerini bıraktığı şehirler; Bursa, Edirne,
Balıkesir, Aydın, Denizli, Kastamonu,
İstanbul, Kocaeli, Bilecik, Kütahya ile
Balkanlarda Üsküp, Kalkandelen (Tetova),
Ohri, Selanik, Manastır, Şumnu, Razgrad,
Plevne, Filibe, Gümülcine, Dimetoka,
Prizren, Priştina, Tiran, Elbasan, Berat,
İşkodra, Yenipazar (Novipazar),
Saraybosna, Belgrad, Sofya olarak öne
çıkmaktadır. Ancak Osmanlı çağının

yükselişi, Osmanlı şehir ve
kültür algısının, Anadolu,
Balkanlar, Rumeli, Kafkaslar,
Bilad-ı Şam (Suriye, Ürdün,
Lübnan, Filistin), Irak, Hicaz,
Karadeniz’in kuzeyi ile Kuzey ve
Orta Afrika olmak üzere bütün
bir coğrafyada hissedilmesini
beraberinde getirmiştir. 

Şehirleşme olgusu
Modern dönemle birlikte;

birçok kavramda ve içerikte
olduğu gibi ‘şehirleşme’
olgusunda da en azından algı
bazında köklü dönüşümlerin
gerçekleştiğine şahitlik ettik.
Ancak bu; problemlerin kökten

çözümü yerine, birçok sorunsalı ve
sorgulamaları da beraberinde getirdi. Post
modern süreç ise; birçok olgu ve olaya
yeni tanımlar ve içerikler getirmek yerine,
modern dönemde oluşan kimi kavramsal
sorunsallara daha geniş bir hareket alanı
açtı. Ama bu kavramsal sorunsalların,
hareket kabiliyetinin artmasına paralel,
çözümlere bütünüyle mümbit bir zemin
açıldığı anlamına da henüz
gelmemektedir.

Yeni kavramlar…
Modern süreçle birlikte; teknik

imkanların alabildiğine gelişmesine
paralel, sadece kavramların dönüşmesine
değil aynı zamanda yeni kavramların
meydana çıkmasına da şahitlik ettik. Bu
çerçevede; bizler teknik imkanların hizmet
ve insan odaklı olarak seferber edilmesine
paralel, verimliliğin mevcut olanaklar
dahilinde azami ölçülere çekilme gayesine
esas alan anlamda ‘akıllı’ kelimesini
kullanmaktayız. Akıllı yollar, akıllı binalar,
akıllı şehirler ve benzeri kavram
yaklaşımlarımız buna birer örnek teşkil
etmektedir.

Bulunduğumuz yerden, yerkürenin
tamamına baktığımızda, içinde
bulunduğumuz süreci 100 yıllık, 150
yıllık, 300 yıllık yakın geçmişimizin
sorunları, artıları-eksileri, kazançları ve
kayıplarıyla beraber oluşturduğu
deneyimden hareketle, son 20 yılda

gelmiş olduğumuz siyasi süreçle, stratejik
bir nokta olarak okumaktayız. Bu ise bize;
modernite ile 150 yıllık teknik, felsefi,
sosyolojik, ekonomik, kültürel bir
yüzleşmeyi hem zorunlu kılmakta ve hem
de bir imkan olarak sunmaktadır. Bu
anlamda; kapsamlı ve bütüncül bir
mevcut durum analizi, GZFT analizi ve
Gelecek Projeksiyonu yapmamız gerektiği
ve bu çerçevede ilgili, yetkili ve muhatap
olan herkese hayati görevler düştüğü
ortadadır. hafiften

Göç dalgaları…
Ülkemiz; şehirleşme ve şehirlilik

kavramının içini gerek teoride gerekte
pratik uzun yıllar boyu tam olarak
dolduramamış, bu da her alanda olduğu
gibi planlama eksiklikleri ve disiplinler
arası koordinasyon kopukluğu gibi
sebeplerle birleşerek karmaşık problemlere
yol açmıştır. Kültürel ve sosyal düzeyde
üretilemeyen çözümler, ekonomik kısıtlarla
da birleşince göç olgusu büyük bir ivmeyle
ortaya çıkmış ve Cumhuriyet tarihi
boyunca 4 ana göç dalgası ortaya çıkmıştır.
Bu göç dalgalarının her birinin dönemsel
ve karakter olarak kısmi farkları olmasına
karşın, geneli itibariyle önce köyden köyün
bağlı olduğu kasaba, nahiye, ilçe ve il
merkezine, sonraki adımda; il
merkezlerinden yöre merkezlerine,
sonrasında bölgesel merkezlere, son adım
olarak ise İstanbul, Ankara, İzmir, Bursa,
Adana, Mersin, Kocaeli, Konya, Antalya,
Samsun ve Manisa gibi merkezlere doğru
bir göç yönü ortaya çıkmıştır. Zaman
zaman, bu göç olgusu bütün bu belirtilen
adımlarla takip edilmeyip, söz gelimi direk
köyden İstanbul’ a şeklinde gerçekleşmiştir.
Bu ise; kimi şehirlerde dengesiz nüfus
dağılımı, kimi şehirlerde insansızlaşma gibi
sonuçlar vermekte, çeşitli sebeplerle göçte
tercih sebebi haline gelen şehir ise bütün
bu dalgayı yönetememekte, plansızlık ve
entegrasyon eksikliği gibi nedenlerle şehir
taşıdığı insan yükü oranında sanayileşme,
kültürlenme, şehirleşme ve şehirlilik
gerçekleştirememektedir. 

Hepinize sağlıklı, huzurlu, mutlu ve
başarılı haftalar dilerim. ■
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İstanbul'da 3. Boğaz Köprüsü, 
Kentiçi Raylı Sistem Yatırımları ve 

Gelişme Eğilimleri  - 8 -

PROF. DR. 
MUSTAFA ILICALI 
mustafa.ilicali@tasimadunyasi.com

mustafa.ilicali@ibb.gov.tr

Uzanıp yatıvermiş, sere serpe;
Entarisi sıyrılmış, hafiften
Kolunu kaldırmış, koltuğu

görünüyor;
Bir eliyle de göğsünü tutmuş.
İçinde kötülüğü yok, biliyorum;
Yok, benim de yok ama…
Olmaz ki!
Böyle de yatılmaz ki! 

Böyle diyor çok erken yaşta
kaybettiğimiz ünlü şair Orhan Veli.
Benim de yok içimde kötülük. Anlatayım
isterseniz…

Benim derdim hepimizin derdi,
benim derdim otobüsçünün sıkıntısının
bitmesi, daha iyi günler görmesi,
yatırımının karşılığını alması ve güvenle
yolcusunu dilediği yere taşıması…

Başkasının ne niyetini bilirim ne de
ne yaptığını… Ama biliyorum ki,
otobüsçülerin çatı örgütü diye lanse
edilen federasyonların derdi başka, niyeti
de öyle… Onlar hep bana, rab banacı.
Onlar götürsünler sadece, ceplerinde
akrep taşıdıkları için ellerini sıcak sudan
soğuk suya sokmasınlar, bir de üstüne
üstlük, yolcusuna güvenli, huzurlu,
konforlu hizmet vermek için canla başla
çalışan, gece gündüz geleceğini düşünen
otobüsçüye “elinizi taşın altına sokun”
diye fetva veriyorlar.

Otogarda herhangi bir otobüsçüye

sorsanız en az yarım saat derdini,
sıkıntısını anlatır da bitiremez. Bu anlı
şanlı biraz da yandan çarklı
federasyonlarımızın başındakiler, dönen
tekerlekleri olmadığı, sadece işletmeci
oldukları için umursamazlar bu dile
getirilenleri. Kaç kez yazdım ben bile
unuttum, ama bir kulaklarından girdi,
diğerinden çıktı. İş işten geçtikten, jeton
düştükten sonra, benim defalarca
söylediklerimi sanki kendilerinin orijinal
görüşüymüş gibi ortaya atıp hem zaman
kaybettiriyorlar hem de otobüsçünün
maddi manevi kazancını…  

İstanbul Otogarının yetersiz
olduğunu yıllardır söylüyorum, şimdi tek
tük, biraz da gizlice onlar da söylemeye
başladı. Buranın değişmesi lazım. Bir
yerde değil birkaç yerde otogar yapılması
lazım. Otogar olması muhtemel yerlerin
altyapısının şimdiden düzenlenmesi için
girişimde bulunmak lazım. Bakın,
Ataşehir’de bir otogar yapılması
planlanıyor… Ama otobüslere üçüncü
köprü zorunlu olduğu için otobüsçüye
yarar yerine zarar yazacak. Girmesi bir
dert, çıkması bir diğer dert, oraya çıkan
yollardaki trafik hele, ne siz sorun ne ben
söyleyeyim. Daha da önemlisi, eğer belli
yollarla Kuzey Marmara Otoyolu da
zorunlu tutulursa vay geldi otobüsçünün
başına. Sonradan başımızı taşlara vursak
ne fayda! ■

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan Olmaz ki, böyle

de yatılmaz ki! 

Ulaşım Dosyası

Türkiye ve İstanbul’da yaşayan
herkesin ortak problemi haline
gelen ulaşım konusu ile toplu

ulaşım kültürü, Sadi Toygar ve Seher
Kılıç sunumu ile sektör temsilcilerinin
katıldığı ‘’Ulaşım Dosyası’’ programı
ile her Cuma saat 19.00-20.30 saatleri
arasında Mavi Karadeniz
Televizyonunda dile getirilecektir. ■

Mercedes-Benz Türk
bayii Has Otomotiv
vip taşımacılık
alanında faaliyet
gösteren Boğaziçi VİP
Turizm’e 20 adetlik
Vito teslimatının ilk
10’unu teslim etti.

Has Otomotiv Avcılar
Merkezi’nde 5 Ocak
Perşembe günü

düzenlenen törene,
Boğaziçi VİP Turizm
Yönetim Kurulu Başkanı
Bülent Özkalan, Genel
Müdür Emin Duman, Has
Otomotiv Yönetim Kurulu
Üyesi Reşat Kara, İcra
Kurulu Üyesi Mustafa
Sarıgül, Hafif Ticari Araç
Satış Müdürü Osman
Çoban, Pazarlama ve
İletişim Sorumlusu Onur
Gür, Hafif Ticari Araç Satış
Danışmanı Nalan Şimşekli,
Mercedes-Benz Türk Hafif
Ticari Araç Filo Satış
Koordinatörü Onurcan
Tosun katıldı. 

Son derece memnunuz
Törende konuşan

Mustafa Sarıgül, “Bu,
Boğaziçi VİP Turizm’e ilk
10 adetlik Vito

teslimatımız, bu sayı 20’ye
çıkacak. Bu yeni
işbirliğinden son derece
memnunuz. Geleceğe
yönelik bir sinerjinin
oluşacağına ve yatırımların
devam edeceğine
inanıyoruz. Bu şirket hiçbir
şekilde müşteri dost
ilişkisini bozmayan bir
şirket. Bu bizim için
önemli. Ülkemizde
yaşanan ekonomik
zorlukların da aşılacağına
inanıyoruz” dedi. Boğaziçi
VİP Turizm Yönetim
Kurulu Başkanı Bülent
Özkalan da yaptığı
açıklamada, “Sizinle
işbirliği yapmaktan çok
mutluyuz. Müşteri ve dost
ilişkilerine biz de çok önem
veriyoruz. Hiçbir zaman
önceliği paraya vermedik,
dostluk her zaman
öndeydi. Sıkıntılara
rağmen büyüyen bir
şirketiz. İş yapma
modelimiz ve işe
verdiğimiz önemle talep
seviyemiz
her

geçen gün artıyor. Bu
taleple birlikte büyümeye
devam eden bir yapıda
filomuzu büyütmeyi
hedefliyoruz. Şirketimiz
2013 yılında kuruldu,
ancak 6 yılı aşkın süredir
taşımacılık alanında yer
alıyoruz. VİP taşımacılık
Mercedes S Class
otomobillerle başladı ve
talebe göre genişledi,
bugün Vito tarzı araçlara
dönüştü. Filomuzun yüzde
95’i Mercedes marka
araçlardan oluşuyor.
Filomuzda 65 araç
bulunuyor. İstanbul ve
Antalya’da faaliyet
gösteriyoruz. İzmir ve
Ankara’ya yönelik
planlarımız da var” dedi.   

Ülkemize olan
güvenimiz sürüyor 

Yaşanan
olumsuzluklardan dolayı
endişeler yaşadıklarını,
ama endişeyi bir tarafa
bırakıp işlerini geliştirmeye
odaklandıklarını belirten
Bülent Özkalan,
“Ülkemizde yaşanan

olaylara hatta yılbaşı
gecesinde yaşanan
saldırıya rağmen bizim
ülkemize güvenimiz
sürüyor. Ortadoğulu
müşterilerimiz de
ülkemize güven

duyduklarını söylüyor.
Bu bölgede özellikle

İstanbul, hala en çok tercih
edilen şehir. İstanbul tüm
olumsuzluklara rağmen
vazgeçilmez bir kent.
Günün 24 saati yaşayan bir
şehir. Böyle bir kent yok.
Karedeniz bölgesine
yönelik çok yoğun bir talep
var. Biz geleceğe yönelik
umutsuz değiliz. 2016
sıkıntılı geçti ama 2017’den
çok ümitliyiz, en azından
yüzde 25 büyümek
istiyoruz” dedi. ■

Has Otomotiv’den 
Boğaziçi VİP Turizm’e 10 Vito

Bülent
Özkalan Mustafa

Sarıgül

Reşat
Kara
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MAN Kamyon ve
Otobüs Ticaret AŞ
Genel Müdür Tuncay
Bekiroğlu, Taşıma
Dünyası’na otobüs
sektörüne yönelik özel
açıklamalarda bulundu.
Yeni Tourliner aracı 24 Mart’ta
Antalya’da çok özel ve
etkileyici bir şölenle sektöre
tanıtacaklarını belirten Tuncay
Bekiroğlu, “Yeni Tourliner 2+1
toplam 38 koltuk düzeninde ve
talep edilirse 2+1 41 koltuklu
olarak da pazarda satılacak”
dedi.  

Tuncay Bekiroğlu, Taşıma
Dünyası’na 2016 yılına ve
2017 hedeflerine yönelik özel

açıklamalarda bulundu. 2016’nın
1000 civarında bir otobüs pazarı ile
kapandığına dikkat çeken
Bekiroğlu şunları söyledi: “Otobüs
sektörü ekonominin genel
dinamiklerinden bağımsız
çalışıyor. Abartanlar olsa da, ben
2016 yılı pazarını 1000 civarında
tahmin ediyorum. 2017 yılında da,
2016 gibi 1000-1100 civarında
pazar bekliyorum. Belki
yanılabilirim. Bence 2017’de olacak
rakam 1000 adettir. Turizm
sektöründe hareket olur mu diye
merak ediyorum. Turizmciler
küçüldü. Eğer sektör tekrar
canlanacaksa orada ciddi araba
satılacak. Ama o sektör 2017’de
canlanacak mı, Avrupalı turist gelir
mi, Rus turist ne kadar gelir,
Ortadoğulu son saldırının
ardından gelir mi görmek lazım.
Her bir olay Türkiye markasına
zarar veriyor.” 

Antalya’da 24 Mart’ta tanıtılacak

Yeni Tourliner’a görkemli şölen 
Koltuk arkası
ekran
maliyetinden
kurtaracak
teknoloji

Tuncay Bekiroğlu,
otobüsçüleri koltuk arkası ekran
maliyetinden kurtaracak
teknolojik çalışmayı yaptıklarını
vurgulayarak, “Otobüsçüye koltuk
arkası ekran maliyetinden
kurtaracak bir teknolojik çözüm
sunduk. Proje 10 numara çalışıyor.
Ama bizim müşteri kitlemiz çok
muhafazakar, yeniliklere açık
değil, alışkanlıklarından
kurtulmak da istemiyor. Artık
herkesin elinde büyük bir cep
telefonu var. Aslında bir koltuk
arkası ekrana ihtiyaç yok. Bizim
bir kutumuz var araçta, uzaktan
da yönetiliyor. Yolcu ve personel
bu kutuya wi-fi üzerinden
bağlanarak tv, film seyredecek,
internete girecek, kendi cep
telefonu üzerinden kendi datasını
kullanmadan yapacak hepsini.
Ama ne hikmetse otobüsçüler çok
yüksek maliyetlerle koltuk arkası
ekran monte ediyor. Üstelik
bunun bozulma gibi bir maliyeti
de yok. 3-4 bin Euro bir maliyeti
var. 24 Mart’taki Tourliner
buluşmasında bunu tekrar lanse
edeceğiz” diye konuştu.           

OTOBÜSÇÜYE
MALİYET KAZANCI

Artık bütün arabalar
2+1 olacak 

Otobüslerin 2+1 koltuk
düzeninde olacağına yönelik ilk
olarak 2009’da görüşlerini dile
getirdiklerini belirten Tuncay
Bekiroğlu, “Artık bütün arabalar

2+1 olacak. 2009’da, ‘5 seneye
kalmaz hepsi 2+1 olur’ demiştim.
Şimdi 2017’ye geldik. Demek ki üç
sene yanılmışız. Biz ilk 2+1 otobüsü
pazara veren marka olduk. O
vizyonla verdik. Pazar bizim
düşündüğümüzden biraz daha
yavaş dönüştü. O da ekonomik
zorluklardan. Biz 2+2 arabaya ancak
turist bindiririz. 2+1 otobüse binmiş
bir yolcuyu 2+2 ile yolculuk
yaptıramazsınız. Biz 12 metrelik
aracımızda 41 kişilik bir çözüm
üzerine çalışmalar yürütüyoruz.
Koltukları optimize ederek, ne
yapabiliriz diye bakıyoruz. Bizim
aracımız 38 koltuklu. Orada 12
metrelik olanın, 13 metreden daha
doğru bir çözüm olduğunu
düşünüyoruz. Aracın sonraki
ömrünü gözeterek buna bakıyoruz.
Biz üç akslı arabaları yaşadık, çift
katlı otobüsleri gördük, turizmde
ömrü olmayan, ikinci ömrü
olmayan bir ürünün uzun vadede
ne kadar kalıcı olacağı konusunda
soru işaretleri var kafamızda” dedi.

Yeni Tourliner 24 Mart’ta 
Bekiroğlu, Yeni Tourliner’ı 24

Mart’ta çok özel bir etkinlikle
tanıtacaklarını da vurguladı: “24
Mart’ta Antalya’da yeni Tourliner
aracımızı lanse edeceğiz. Çok güzel
ve çok etkileyici bir şov hazırlıyoruz.
O bize bir soluk getirecektir. Temel
öngörümüz, Yeni Tourliner’ın
çoğunlukla 2+1 olarak satılacağı. 38
koltuklu olacak ama talebe göre 41
koltuğa çıkaracağız.” ■

Tuncay Bekiroğlu

Otokar’ın ürettiği Avrupa’da Vectio
T ismi ile satışa sunulan Doruk T,
artık Bulgaristan’da da şehirlerarası
otobüs taşımalığında kullanılacak.
Fransa, Almanya, İspanya, İtalya’da
operatörlerin tercihi olan Otokar,
son olarak Bulgaristan’da 20 yılı
aşkın süredir şehirlerarası otobüs
taşımacılığının liderleri arasında yer
alan Etap Adress’e 10 adet Otokar
Doruk T aracı teslim etti.

Teslimat töreninde konuşan Otokar
Ticari Araçlar Uluslararası Satış ve
Pazarlama Müdürü Hakan Bubik,

“Etap Adress’in vizyoner bakış açısı,
Otokar’ın pazar ihtiyaçlarına ve müşteri
isteklerine yönelik esnek çözüm
üretebilme kabiliyetiyle Bulgaristan’da
taşımacılık sektöründe bir ilki
gerçekleştirdik. Avrupa’da büyük ilgi gören
Doruk T araçlarımızın bundan böyle
Bulgaristan yollarında da görecek olmanın
memnuniyetini yaşıyoruz” dedi. 

Yükselen yolcu beklentilerine uyum

sağlayabilmek için Doruk T’leri tercih
ettiklerini belirten Etap Adress yetkilileri,
yeni aldıkları araçların Sofya’dan hareketle
Varna, Burgaz, Kırcaali, Haskovo gibi ana
hatlarda sefere çıkacağını belirtti. 

Maksimum verim 
Doruk T’ler küçük otobüslere göre

yüksek yolcu kapasitesi ve konforu
sunarken; büyük otobüslere kıyasla düşük
işletme maliyetleri sağlıyor. Bu sayede
Doruk T, şehirlerarası taşımacılık yapan
otobüs şirketlerinin en büyük
problemlerinden biri olan doluluk oranının
düştüğü mevsimlerde ideal çözüm oluyor. 

Tasarım ve üstün teknik özellikleri ile
şehirlararası ve turizm taşımacılığında
kuralları değiştiren Otokar Doruk T, 10
metrelik uzunluğu, yüksek yolcu taşıma
kapasitesi, yüksek bagaj hacmi ve yolcu
konforu ile tüm dikkatleri üstüne çekiyor.
Ekonomik yakıt tüketimi ve düşük bakım
giderleri ile işletmecisine her daim
kazandıran Doruk T, arkadan motoru ve
örme şasi yapısı ile büyük otobüslerin
işlerini, düşük işletme maliyetleri ile
sektöre hizmet vererek yapıyor. ■

Otokar Doruk T,
Bulgaristan yollarında

Erkan
YILMAZ



Türkiye Otobüsçüler
Federasyonu Denetim ve
İstikrar Komisyonu Başkanı

Musa Çaktır, zorlu geçen 2016’nın
ardından şehirlerarasında faaliyet
gösteren bölge firmaları ile bir
araya gelerek sorunlara çözüm
arayacaklarını belirterek, “2017
yılı daha iyi hesap ve planlama yılı
olmalı. Maliyetler çok arttı. İyi
planlama yapılmadığında
yaşanan sorunlar da büyüyor.

TOFED olarak bölgesel
toplantıları başlatıyoruz. Yaşanan
sorunlara birlikte çözüm
arayacağız” dedi.

2016 yılında olumsuzlukların
üst üste geldiğine ve otobüs
sektörünün nefes almakta
zorlandığına dikkat çeken Musa
Çaktır, “30 yolcu artık maliyetleri
karşılayamaz hale geldi. Bölge
firmaları yaşanan maliyet
artışlarının olumsuzlarını çok

yoğun yaşıyor. TOFED olarak
zorlu geçen yılın ardından,
2017’de seferlerin daha iyi
planlama ile yapılması gerektiğini
vurguluyoruz. İlk olarak Mardin,
Diyarbakır ve Şanlıurfa bölge
firmaları yöneticileri ile bir araya
gelmeyi hedefledik. Mardin’de 11,
Diyarbakır’da 6, Şanlıurfa’da 3
firma faaliyet gösteriyor. Bu
firmaların İstanbul merkezli
seferleri ise günlük 32 civarında.
Çok sayıda sefer yapıldığı için
doluluk oranları çok düşük. İyi bir
planlamayla günde toplam 15
adet sefer gerçekleştirilirse
doluluk oranları yüzde 70-80’lere
yükselebilir” dedi. 

Maliyetler arttı, bilet
fiyatları geriledi 

Bilet fiyatlarının yaşanan
zorluklara ve artan maliyetlere
rağmen gerilediğine dikkat çeken
Musa Çaktır, “İstanbul-Mardin
yazın 120 TL, şu an 80 TL,
İstanbul-Diyarbakır yazın 120 TL,
şu an 80 TL, İstanbul-Şanlıurfa
yazın 80 TL iken şu an 60 TL
civarında. Yavuz Sultan Selim
Köprüsü otobüsçülere hem
maliyet artışı getirdi, hem de
zaman kaybı oluşturdu. Akaryakıt
fiyatları artıyor. Buna rağmen

2016 yılı tüm ülkemiz için çok zor bir yıl
oldu. Bu zorluklar içerisinde biz de
TOFED olarak, sektörümüzün giderek

ağırlaşan sorunlarına yönelik, gerek
Cumhurbaşkanlığı, gerekse hükümet nezdinde,
Bakanlık ve belediyeler nezdinde çözüm
arayışlarımızı sürdürdük.  Bu noktada yapılması
gereken mevzuat düzenlemelerine yönelik
önerilerimiz oldu. Hedefimiz 2017’de aynı
yoğun tempo hatta daha fazla çaba göstererek,
sorunların çözüme kavuşması için önderlik
yapmaya devam etmek. 

2016 faaliyetlerimiz
Ben bu haftaki yazımda yürüttüğümüz

çalışmalara yönelik bilgilendirmede bulunmak
istiyorum. Öncelikle federasyonumuza üye
derneklerle sağlıklı veri akışının sağlanması ve
takibin yapılması için bir yazılım geliştirdik.
Ayrıca 2016 yılı içerisinde Kilis, Muş ve
Kızıltepe’de üç dernek kuruluşu tamamlandı ve
TOFED’e katıldı. Çanakkale, Isparta ve
Tunceli’de örgütlenme çalışmaları devam
ediyor. 

Her kademede çözüm 
Ocak ayında yoğun bir tempo ile

başladığımız çalışmalar içerisinde Ulaştırma
Bakanlığı’na Taşıma Kanunu ve Yönetmelikte
yapılmasını istediğimiz değişiklikleri öneriler
halinde sunduk. Bölgesel sorunlara da TOFED
eğildi. Mersin Otogarı’nda yaşanan soruna
duyarsız kalmadık ve yerinde inceleyerek
görüşmelerde bulunduk. Sektörümüzün yaşadığı
korsan taşımacılık sorununa Bakanlık, il bölge
müdürlüğü, valilik, emniyet ve belediye
nezdinde sık sık çözüm arayışları yaptık.
Görüşmelerde bulunduk. Sorunlarımızı
Cumhurbaşkanlığı ve Başbakanlık düzeyine de
taşıdık. Parti yöneticileri ile bir araya geldik. 

Binali Yıldırım ile İTO’da
buluştuk

İstanbul Ticaret Odası ve TOBB sektör
meclisi işbirliği ile o dönemde Ulaştırma,
Bakanımız olan Sayın Binali Yıldırım’la bir
araya gelerek geniş katılımlı bir toplantı
gerçekleştirildi. Orada birçok sorunu gündeme
getirdik. Doğu ve Güneydoğu otobüs
firmalarına terör nedeniyle vergi kolaylığı
getirilmesi için Sosyal Güvenlik Bakanlığına
başvurduk. Sektör mensuplarına vergi muafiyeti
getirilmesini sağladık. 

Taleplerimizi TBMM’ye
taşıdık

TOBB Sektör Meclisi ile hem kendi içimizde
hem TBMM’de Bayındırlık, İmar ve Ulaştırma
Komisyonu nezdinde toplantılarla sorunlarımızı
gündeme getirdik. İstanbul Büyükşehir
Belediyesi ile terminallere yönelik birkaç kez
görüştük. İstanbul Otogarı’nın yerinde
kalmasına yönelik de görüşmeler
gerçekleştirdik. Türkiye Belediyeler Birliği’nin
toplantısına katılarak taleplerimizi belediyelere
iletme imkanı elde ettik. Kaptanlarımıza yönelik
yıpranma hakkı konusunda Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığı’ndan taleplerimiz oldu. 

İktisadi ve sosyal etkinlik
Avcılar Bilet Satış Merkezi, TOFED iktisadi

işletmesi tarafından kiralanarak işletilmeye
başlandı. TOFED ve TÜYAP organizasyonu ile
Comvex Fuarı yapıldı. Fuar kapsamında TOFED
ve İPRU Yönetim Kurulu Toplantısı yapıldı. 

Haziran ayında TİM’in düzenlediği 2023
Hizmet İhracatı Stratejisi Projesine yönelik
çalıştayda yer aldık. Yine TOFED öncülüğünde
bini aşkın sektör mensubumuzla iftarda
buluştuk. TOFED Başkanı Birol Özcan,
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın
Uganda ve Kenya gezilerinde yer aldı. Ulaştırma
Bakanımız Sayın Ahmet Arslan ile bir araya
geldik, raporumuzu sunduk. 

FSM’den geçiş hakkı 
Eylül ayında, otobüslerin Yavuz Sultan Selim

Köprüsü’nden zorunlu geçmesine karşı
girişimlerde bulunduk. Sektörümüz için ağır
maliyetler getiren YSS geçişindeki zorunluluğun
kaldırılmasına yönelik İBB Genel Sekreteri Sayın
Hayri Baraçlı ile de bir araya geldik. 

Çalıştay’a hazırlanıyoruz 
TOFED olarak, 2017 yılında yine sektörün

sorunlarına her kademede çözüm arayışlarına
devam edeceğiz. Şubat ayında gerçekleştirilmesi
planlanan çalıştaya yönelik hazırlıklarımız hızla
devam ediyor. ■
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AzimSebatUmut... 
Merhaba 2017. 
Geçen hafta AzimSebatUmut (ASU)

vurgumuzla tamamlamıştık ilk 2017 yazımızı.
2016'nın sonuncu yazısında da her yılımızın
zor olduğunu, bunu da iyi bildiğimizi yazdık. 

Devletler kendi halklarının refahı ve
selameti için diğer devletlerle rekabet ederler.
Bu rekabet başka halklara zarar bile verebilir.
Yerimizi korumak ve ilerletmek için yurttaş
olarak da özenli ve dikkatli olmak gerekir. 1.
Dünya Savaşından beri, 100 yıldır aralıksız
süren siyasal varlık mücadelemizi ekonomik
ilerlemelerle de sürdürüyoruz. İşimize her
sabah sebatla yeniden başlayarak varlığımızı
sağlam tutmaya çalışıyoruz. 

Dünyanın belki de en yüksek trafikli olan
bu bölgesinde yaşamak, burada yurt tutmak
elbette zorlu oluyor. İşte bunun için azim
gerek, sebat gerek, umut gerek.

*  *  *
2016 boyunca en fazla ucuzlayan para

TL oldu, GO (Gelişmekte Olan) ülkeleri
arasında, Meksika parasından bile fazla
kayıpla. Bu kaybın büyük kısmı dünya
ticaretinin rekor yavaşlaması olsa da kendi
idari kabahatlerimizden sonuçlanan kısmı da
önemli. Galiba içerden ve dışardan bakınca
benzersiz zorluklara rağmen bu  yıl ekonomik
başarı elde ettik.

İhracatımız, geçen yıldan sadece yüzde
0,8 geriledi, yüzde 20 artan dolar üzerinden!
Yüzde 5'lik miktar artışını dolar artışı ile de
çarparsak ihracatın TL artışını buluruz, yüzde
25 yaklaşık.

Dünya ticaretinin yavaşlamasına bağlı
olarak ihracat fiyatlarındaki düşüş yuvarlak
3,5 milyar dolar, çevre ülkeler kaynaklı kayıp
4 milyar dolar, parite kaynaklı kayıp da 1,5
milyar dolar oldu. Kaybın en büyüğünü
yüzde 13 ile Rusya'da yaşadık. ABD, Almanya
ve Irak ise ihracatımızın arttığı ilk 3 ülke.
Kasım ve Aralık aylarında artışlar yüzde 7.
Kısaca konuşursak, ihracatımızı arttırmayı
başardık ve devam ediyoruz. 2017'de 155
milyar dolar hedefimiz var, yüzde 9 artış
demek.

Azimle, sebatla, umutla çalışmaya
devam...

*  *  *
Geçen yıl büyümenin büyü gibi

anlatıldığını, pek de anlaşılmadığını
irdelemiştik. 2016 sonunda, ‘Büyüme'nin
hesap yöntemi iki sistemli olarak AB'ye
uyumlu hale getirildi;

a- Ulusal Hesaplar Sistemi (SNA-2008) ve 
b- Avrupa Hesaplar Sistemi (ESA-2010)

sistemlerine uyumlandı. 
Bu sistemler gereğince hesaplama

yöntemine dahil edilen, yani önceki
yöntemde bakılmayan, hesaplardan 3 önemli
örnek vereyim:

1- TÜİK iş kayıtları sisteminde yer alan
yaklaşık 3 milyon girişime ilişkin GİB'de ve
SGK'de tutulan beyannameler incelenerek
kayıtlarda uyumluluk sağlandı.

2-  Mali şirketler sektörünün parçası olan
bankacılık ve sigortacılık  faaliyetlerine ilişkin
idari kayıtların ulusal hesaplar sistemine
entegrasyonu sağlandı.

3- Gözlenemeyen Ekonomi hesabı
geliştirildi.

Bu 3 alanın birbiri ile konuşur hale
gelmesi sayesinde makroekonomik
durumumuzu daha doğru bileceğiz. Kayıt dışı
ekonomi çok azalacak. Özendiğimiz Avrupa
devletlerinin yapısına yaklaşacak devletimiz.
Bu yeni yöntemin sonuçları, ekonomik
moralimizi yükseltecek. 

Azmimize, sebatımıza, umudumuza katkı
yapacak...

*  *  *
Karşılaştırma:
Dünya Ticaret Örgütü, 2016 yılında

global ticaretin finansal krizden beri en düşük
düzeye gerilediğini açıklamıştı. 2017, dünya
büyüme tahminini de yüzde 3,6’dan yüzde
1,8-3,1 aralığına indirdi. DTÖ bile rakam
değil de bant bildiriyor, tahmin çok zor.

Türkiye, 2017'de yüzde 3,4 büyüme
bekliyor. 

Görsenize lütfen… Türkiye'nin gerçekleri
iyi, algıları kötü. 

Algıları biz düzelteceğiz!. ■

Firmalar planlamalarını
daha iyi yapmalı 

Metro Holding İcra Kurulu
Başkanı Mustafa Yıldırım,
2016’da sağlıklı bir
küçülme yaşadıklarını
belirterek, “2016’da 20
milyon yolcu taşındı. Metro
Turizm’in yolcu sayısı
indirim kampanyalarının
yapılmaması nedeniyle
yüzde 10 azaldı, ama
2015’e göre daha kârlı yıl
geçirdik. 2017 yılında
hedefimiz, 25 milyon
yolcuya ulaşmak ve sezon
öncesinde en az 50 otobüs
yatırımı yapmak” dedi. 

Metro Turizm’in 2016’da
doğru bir çalışma
modeli ile hareket

ettiğini belirten Mustafa
Yıldırım, “Piyasa ne kadar
etkilendiyse, Metro Turizm de
şartlardan o kadar etkilendi.
Metro Turizm, indirim
kampanyalarını yapmadığı veya
en aza indirdiği için yolcu
sayısında belki azalma oldu. Bu,
uçağa giden yolculardan da
kaynaklandı. Yolcu sayısı yüzde
10 civarında düştü. 2016’da 20
milyon yolcu taşıdı, ama bu
sağlıklı bir taşıma modeli oldu
Metro Turizm için.  Rakiplerimiz
de yolcu sayısının azaldığını
söylüyor. Sektörde yolcu azaldı.
Sektördeki orandan daha fazla
değil bu azalma. Metro Turizm
2016’da doğru olanı yaptı. Düşük
bilet kampanyalarını azalttı.
Zararı da azalmış oldu. Bir
önceki yıla göre daha karlı bir
çalışma şekli oldu. Bu seneki
hedef ise sağlıklı sefer yapmak,
verimli ve karlılığı artırmak. Yeni
düzenlemeler yapılıyor.
Metro’nun politikası kısa
mesafelerde de yolcu sayısını
arttırma. 2017, Metro Turizm
için kalite yılı olmaya devam
edecek. Hizmet kalite standardı
daha da yükselecek. Metro
Turizm’in hedefleri sektördeki
liderliğini büyüyerek
korumaktır” dedi. 

Yeni fırsatlar 
2017 yılında 20 milyonun

üzerine çıkacaklarını
inandıklarını belirten Yıldırım,
“Bu seneki hedefimiz en az 25
milyon yolcu taşımak. En az 25
milyon yolcu taşımamız

gerekiyor, taşıyacağız da.
Sektörde daralma var. Firmalar
kapanıyor.  Birkaç büyük
firmanın da içinde bulunduğu
şartlar da Metro Turizm ve diğer
firmalar açısından yeni fırsatlar
sunuyor.  Bu fırsatları doğru
kullanan bundan pay alacak. Biz
kısa mesafede yolcu
hareketliliğinin artacağını
düşünüyoruz. Üniversitelerin
sayısı artıyor.  Öğrencilerin
seyahat seviyesi artıyor.
Hareketlilik, kısa mesafelerde
artarken, uzun mesafelerde
azalacak. Biz planlamaları da
buna göre yapmak
durumundayız. Kısa mesafelerde
daha sık seferler yaparak,
pastadan payı büyütmeye
çalışıyoruz” dedi.

En az 50 otobüs 
Metro Turizm ölçeğinde bir

şirketin yeni otobüs
yatırımlarının da durmayacağını
vurgulayan Mustafa Yıldırım,
“Yatırımlar durmaz. Eski
otobüsler takasa sunularak yeni

otobüsler alınacak. İlkbaharda
yeni yatırımlara yönelik
açıklama yapılacak. Şu anda
planlamalar devam ediyor.
Şartlar belirleyecek. Metro, 2017
yılı sezonuna en az 50 yeni
otobüs yatırımı ile girecek” diye
konuştu.  

2+1 yatırımları 
Kısa mesafeli hatlarda 2+1

otobüslerin değil, daha çok 2+2
koltuk düzeninde otobüslerin
tercih edileceğini düşündüğünü
belirten Yıldırım, “Kısa
mesafelerde 2+2 daha da önemli
hale gelecek. Ama orta ve uzun
mesafeli hatlarda 2+1 artık
standart hale geldi. 2+1 kısa
mesafelerde maliyetleri
kurtarmıyor. 2+1 artan
maliyetlerle kar değil, zarar
getirir. Önümüzdeki dönemde,
küçük otobüslerin, 10 metrelik
gibi 35 koltuklu araçların
sektöre girmesi ve
kullanılacağını, sektörün bu
yöne gideceğini” dedi. ■

50 otobüs yatırımı ile
25 milyon yolcu 

Metro Turizm 2017 hedeflerini belirledi:

TOFED bölge firmaları ile toplantıları başlatıyor

TOFED Denetim ve İstikrar Komisyonu Başkanı Musa Çaktır,
Komisyon Üyesi Bahtiyar Yeğinoğlu, Mardin Seyahat İstanbul
İşletmecisi Fikret Bakır, Martur İstanbul İşletmecisi Tekin Cüci
yapılacak toplantılara yönelik görüş alışverişinde bulundular.  

bilet fiyatları düşüyor. Evet, kışın yolcu sayısı
düşer. İşte, biz, bu düşüşe göre firmaların ortak
hareket etmesi gerektiğini düşünüyoruz. Biz
firmaların yıkıcı rekabet yapmamasını,
güçlerini birleştirmelerini, verimliliği artıracak
şekilde sefer planlamasını, ortak servis
kullanmasının maliyet avantajları
sağlayacağına inanıyoruz. Yoksa firmaların
yaşama şansı azalıyor. Sadece Mardin
bölgesinde 4 firma sektörden çekildi” dedi.

FSM otobüsçüye açılsın  
Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nden

otobüslerin geçişinin zorunlu olmasının
sektörün öncelikli sorunu haline geldiğini
belirten Musa Çaktır, “Kurlarda yaşanan
artışlarla birlikte, döviz borcu olan
otobüsçünün borcu da arttı. 2016 yılında
sektörde beklenen yolcu artışı da elde
edilemedi. Bütün bu zorlukların üstüne bir de
Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nün maliyetleri
eklendi. Bu karardan dönülmeli. Biz 2’nci
köprünün tekrar otobüsçüye açılması
gerektiğine inanıyoruz. ■

Mustafa
Yıldırım



TEMSA 2016 yılını çalışanlarıyla birlikte değerlendirdi, 2017 hedeflerini paylaştı 
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2016 yılını otobüs pazarında lider
marka olarak tamamlayan
TEMSA, hedefleri
gerçekleştirmenin mutluluğunu
yaşadı. TEMSA, 2016 yılının
değerlendirmesini ve 2017
hedeflerini çalışanların
tamamının katılımıyla yaptı. 

TEMSA, 2016 Yıl Sonu Genel
Değerlendirme Toplantısını 28
Aralık 2016 Çarşamba günü tüm

çalışanlarının katılımıyla gerçekleştirdi.
Fabrika alanında düzenlenen
organizasyonla, Temsalılar kendi
çalışma ortamında böylesine büyük bir

organizasyonu gerçekleştirmenin
mutluluğunu yaşadılar. 

2017’de de fark yaratacak
TEMSA Genel Müdürü Dinçer Çelik,

2016’nın zor bir yıl olarak geçtiğini,
otobüs pazarında yaşanan daralmaya
rağmen başarılı bir seviye elde
ettiklerini belirterek, “Ürün grupları en
geniş marka TEMSA. Her ihtiyaca uygun
araç üreten bir marka haline geldik.
Müşteri ihtiyaçlarına hızlı çözümler
üretmemiz, teknolojik üstünlüğümüz ve
maliyet avantajında en önde gelen
marka olmamız bizi başarıya taşıyan en
önemli etkenler oldu. Sadece iç pazarda
başarılara imza atmadık, ihracat
seviyelerinde çok önemli büyümeler

elde ettik. Satış sonrası süreçlerinde de
yetkili servislerimiz TEMSA bayrağının
hep daha yukarıya taşınmasında önemli
katkılar sağladılar. Temsa’nın
başarısında her çalışanın büyük katkısı
var. TEMSA, üretim sürecinde de,
müşteri tarafında da bir bütün olmaya
devam ediyor. Hepinize Temsa’ya
sağladığı katkılar ve destekler için
teşekkür ediyorum. 2017’de yaşanacak
tüm zorlukları Temsa’nın fark
yaratmadaki gücü ile aşacağımıza ve
ülkemize yine katma değer sağlamaya
devam edeceğimize inanıyorum.” dedi. 

2016 yılını birçok başarılı projeyle
geride bırakan Temsalılar yıl sonunda
bu başarının haklı gurunu birbirleriyle
paylaştılar. ■

Türkiye otobüs pazarının lider
markası TEMSA, 15 bininci Prestij’i
banttan indirdi. Prestij SX
modelinin banttan inişi tüm
TEMSA çalışanlarının katılımı ile
kutlandı.

Prestij üretimine 1992 yılında
başlayan TEMSA, 15 bininci
Prestij’in üretimini gerçekleştirerek,

28 Aralık 2016 Çarşamba günü görkemli
bir törenle banttan indirdi. TEMSA
fabrikasında düzenlenen törene TEMSA
Genel Müdürü Dinçer Çelik ve 1700
TEMSA çalışanı katıldı. 

Prestij efsanesi 1992 yılında
başladı 

Prestij efsanesinin 1992 yılında
başladığına dikkat çeken Dinçer Çelik,
“Kullanıcısı için her zaman güçlü,
yakışıklı ve havalı, yolcusu içinse
konforlu, rahat ve ferah oldu Prestij…
Her daim kendi segmentinin lideri ve
otobüsçünün ekmek teknesi oldu.
Zamana hep uyum sağladı Prestij;
modernleşti, yenilendi ve gelişti. Yıllarca
okul ve personel servisçilerinin, yakın
mesafe taşımacıların ve turizmcilerin
gözdesi oldu. Son olarak, yepyeni

tasarımıyla, daha modern görünümüyle
ve üstün donanımlarıyla Prestij SX
ismiyle 21 Mart 2016’da Türkiye’nin
beğenisine sunuldu. 2016 yılında satılan
Prestij sayısı 1053 adet oldu” dedi.

2016’da 15 bininci Prestij 
“Bugün TEMSA için gurur verici bir

gün” diyen Dinçer Çelik sözlerini şöyle
sürdürdü: “1992 yılından beri üretimini
gerçekleştirdiğimiz midibüs segmentinde
Prestij aracımızın 15 binincisini banttan
indiriyoruz. Önümüzdeki süreçte 20
binincinin de gururunu yaşamak
mümkün olacaktır buna inanıyoruz,
çünkü TEMSA, büyüyen ürün gamı ve
pazar payı ile Türkiye otobüs pazarının
lider markası konumuna geldi. Her
ihtiyaca yönelik üretimini gerçekleştirdiği
araçlarla hızlı çözümler sunarak pazarda
teknolojisiyle, maliyet avantajları ile fark
yarattı. Bu fark da bizi liderlik konumuna
taşıdı. Gelinen bu nokta
mühendislerimizin, işçilerimizin ve
yönetim biriminin katkısı, Sabancı
Holding yönetiminin bize güvenmesi ve
sonuna kadar desteklemesinin
sonucunda gerçekleşti” diye konuştu.

TEMSA her zaman büyük
hedeflere koşar 

TEMSA olarak hedeflerinin bununla
sınırlı olmadığını daha büyük hedeflere
koşmak için var güçleriyle çalışacaklarını
söyleyen Dinçer Çelik, “Yıla birçok ürün
tanıtımı ile başladık. 2016 yılında Safir
Plus ve Maraton’u müşterilerimizle
buluşturduk. 6 Nisan 2016’da MD9
electriCITY aracımızı tanıttık. 7 Aralık
2016’da ülkemizin yüzde yüz yerli ilk
elektrikli otobüsü olan Avenue EV
aracımızı Aselsan ile birlikte geliştirdik ve
tanıtımını yaptık. Yine bu yıl 18 metrelik
körüklü otobüsümüzün ilk teslimatını da
yaptık. Bugün artık Türkiye’nin birçok
ilinin kent içi ulaşımında Avenue
aracımız hizmet veriyor. Şehirler
arasında Safir Plus aracımız ile 2+1
segmentinde fark yarattık. Birçok şehirler
arası firmanın filosunda Safir aracımız
yerini aldı. Maraton aracımız da
koşusuna başladı. TEMSA’nın üst
segmentte en önemli aracı haline geldi.
Bütün bu başarılarda sizlerin göz
nurunuz, el emeğiniz var. Tüm TEMSA
çalışanlarına teşekkür ediyorum. TEMSA
her zaman büyük hedeflere doğru olan
koşusunu sürdürdü bundan sonra da bu
koşusuna devam edecek” dedi.

2017’den umutluyuz
Yaşanan tüm zorluklara rağmen bu

ülkenin geleceğine güvendiklerini ve bu
güven doğrultusunda yatırım süreçlerini
artırarak devam ettiklerini de vurgulayan
Dinçer Çelik konuşması şu sözlerle
tamamladı: “Evet, 2016 zor bir yıldı. Ama
teknolojik üstünlüğümüz ve maliyet
avantajlarımız bizi en çok tercih edilen
marka haline getirdi. 2017’den TEMSA
olarak umutluyuz. Ülkemiz yaşadıkları
zorlu süreci atlatacak ve yine ülkemizi
gururlandıracak, katma değer yaratacak
çalışmalara imza atacağız. Bugün TEMSA
araçları 66 ülkenin yollarında ülkemizin
gururu olmuş durumda. ABD yollarında
TEMSA ürünleri hizmet veriyor. AB
ülkelerinde Türk markası TEMSA pazar
payını her geçen gün büyütmeye devam
ediyor. Biz ülkemizin geleceğine
güveniyoruz. Yatırım yapmaya da devam
edeceğiz.” ■

Temsa fark yaratan marka olmaya devam edecek 

15 bininci Prestij mutluluğu

Yıl boyunca fark yaratan projeler, tutkuyla bağlı çalışanlar ve başarılı ekipler de
birbirinden değerli ödüllerin sahibi oldular. Temsalılar güzel yeni yıl dilekleriyle
2016 Yıl Sonu Genel Değerlendirme Toplantısını tamamladılar.

Başarılı ekiplere ödüller 



Bu hafta çok özel bir durum var. Bundan yaklaşık
1,5 ay önce Otoyol AŞ ile köprü ücretlerine
yönelik bir görüşmede bulunmuştuk. Köprü

fiyatlarının çok yüksek olduğunu ifade etmiştik.
Kendileri de bize yardımcı olmaya çalıştılar, teşekkür
ediyoruz. Gelinen noktada Osmangazi Köprüsü geçiş
ücretleri 105 TL’ye düştü. Yavuz Sultan Selim Köprüsü
açıldığı günden beri ağırlıklı olarak bu köprülerin
maliyetlerinin sadece 3’üncü köprüyü kullananlara
yüklenmemesi, Boğaz köprülerini kullanan herkesin
rahatlamanın bedelini ödemesi lazım diye konuştuk.
Evet, hükümet bu konuda bir karar aldı ve köprü
ücretlerinde çok ciddi zamlar geldi. Otomobillere,
otobüslere ciddi zamlar geldi. Tabii, hemen eklemek
gerekir ki, bu maliyetler karşılanabilir değil. 

İndirim bekliyorduk 
Yavuz Sultan Selim Köprüsü’nde zam değil, aksine

indirim bekliyorduk. Fakat tam tersini yaptılar. Bir tek
Osmangazi Köprüsü ucuzladı, otoyol geçişlerine yüzde
15, YSS Köprüsü geçişine ise yüzde 20 zam geldi. Hep
söylüyoruz; biz daha da bedel ödemeye hazırız, ama
yolcularımız bedel ödemek istemiyor. Biz de yolculara
bedel ödettirmek istemiyoruz. Biz toplu taşıma yapmak
istiyoruz. Aynı yerdeyiz, taleplerimizde bir değişiklik
olmadı. Otobüslere herhangi bir avantaj sağlanmadı.
Otobüsler toplu taşıma aracıdır. Bu araçların önüne
engel konulmaması lazım. Yol kullanma kararları
alınırken bunun dikkate alınmasını bekliyoruz. Bu
kararın üst irade olarak alınması bekleniyorsa, üst
iradeye de bunu da taşımamız lazım diye düşünüyoruz. 

Kan kaybediyoruz 
Gelirlerimizde hiçbir artış yokken, giderlerimizin bu

kadar artması, akaryakıt fiyatları dolar-petrol paritesi ile
birlikte artarken bunların mutlaka dikkate alınması
lazım. Yaptığımız iş bir sorumluluk işidir. İnsan
taşıyoruz. Bu insanların mutlaka bir yerden bir yere
ulaşımının da sağlanması gerekiyor. Tamamen özel
sektör tarafından yapılan bu işin sübvanse edilme
imkanı da yok. Şu anda kan kaybetmeye devam
ediyoruz.  Bizi bu karamsar yorumları yapmaya iten
sebepler ortadadır. Maliyetler artıyor. Gelirler azalıyor.
Yolcu da azalıyor. Sürdürülebilir bir ulaşım anlayışı
ortadan kalkıyor. Bu anlamda 3’üncü Boğaz
Köprüsünün otobüsçüye zorunlu olmaktan çıkarılması
lazım. Biz gerekirse Fatih Sultan Mehmet Köprüsü’ne
10-20 lira daha fazla ücret ödeyelim ama onu
kullanmaya devam edelim, çünkü 70 km ve 1.5 saat yol
dolaşmak zorunda kalıyoruz.  Bu konu bizim için hala
güncelliğini, tazeliğini koruyor. Zaten 300 bine yakın
otomobilden 2,25 TL fark alındı ve günlük 700 bin TL
gelir artışı sağlandı. Biz de 2’inci köprüden geçelim.
Bunun için 3’üncü köprüdeki bedelin fazlasını ödemeye
hazırız. Biz yolcu kaybetmeyelim, yolcularımıza eziyet
olmasın. İnsanlar parçalı yolculuk yapma durumunda
olmasınlar. 

Bedel ödemeye hazırız 
Onun için 3’üncü köprü zorunluluğunun kalkması

beklentimiz devam edecek. Trafik, Avrasya Tünelinin
açılması ile rahatladı. Kışın bizim 3’üncü köprüyü
kullanan otobüs sayısı 1200 civarında. Otobüslerin
tamamı gelir olsa bu köprünün açığını kapatmaz.
Lüzumsuz 140 km gidiş ve dönüşte yol yaparak
akaryakıt tüketiyoruz. Yolcularımıza eziyet oluyor.
Köprü geçiş ücretini fazlasıyla ödemeye hazırız. Bizim
talebimiz bu. 

Bu arada Osmangazi Köprüsüne yapılan indirim
için teşekkür ediyoruz. Yeterli mi? Değil. Otobüsçü
yapılan indirime rağmen arayış içinde. İDO ile bir
çalışma yapılmaya devam ediliyor. İDO da makul bir
fiyata çekerse İDO tercih edilmeye devam eder. Daha
önceki yazılarımda ifade ettiğim gibi, köprüler ulaşımın
önüne engel olarak çıkmamalı. Yolcu azalıyor,
maliyetler artıyor, fiyatlar azalıyor. İDO, Osmangazi
Köprüsü ile rekabet ediyor. Ancak Yavuz Sultan Selim
Köprüsü rekabete açık değil. Rekabet standartlarına
aykırı bir durumdur. Devletin köprüsü 6 lira,
müteahhidin köprüsü 50 lira. Bu durumun
sonlandırılması lazım. Biz bunu sürekli söyleyerek
sistemi yıpratmak da istemiyoruz, ama mağduruz.
Mağdur olduğumuz için konuşmak zorunda kalıyoruz.
3’üncü köprü, otobüsçünün ve yolcunun önüne ulaşım
engeli olarak çıkıyor. 

Şirketler ittifak yapmalı 
Bu durumda, şirketlerin birbiri ile ittifak yapması

kaçınılmaz hale geliyor.  Giderleri kısıtlayıcı
düzenlemelerin yapılmamasına, “akıl tutulması”
diyorum ben. Firma sahibi ve yöneticilerin çözüm
üretmesi lazım. En büyük gider kalemimiz olan acente
komisyonun şekil değiştirerek hizmet bedeline
dönüşmesi lazım. Ortak servislerin yapılması ve
rotaların kısaltılması lazım. Bunlar bir karar ve irade
meselesidir. Hem firma hem otobüsçü hem de yolcu
kazanacak. Kurumsal bir yapıya kavuşmuş olacak bu
sistem. Yer hizmeti şirketi kaçınılmaz hale geliyor.
Hepimiz kaynakları boşuna harcıyoruz. Yolcudan
aldığımız parayı savuruyoruz. Sonuçta firma da
otobüsçü de kazanmıyor. Zorluklar içinde cebelleşip
duruyoruz. Ortak birtakım işlerin yapılması kaçınılmaz
hale geliyor. Otobüs işletmeciliği böylece
kurumsallaşacak. Ortak servis ve ortak toplama
merkezleri sektörün açık yarası. Bunu mutlaka
yapmamız gerekiyor. Yarın zorunda kalacağımız işi,
bugünden başlatmalıyız. Bunun için ısrarlı olacağım ve
ilk adımı da atacağız. Bu, sektörün geleceği için gerekli.

Sözün özü… Sektör sevinçleri unutmuş, umutları
tüketmiş, geleceği belirsiz, karanlığın hakim olduğu bir
zaman tünelin içinden geçiyor. Üstelik tünelin ucunda
ışık da gözükmüyor. ■
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Bedel ödemeye
hazırız

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Çoğunlukla bir konu üzerinde detaylı yazarım, bu
hafta öyle olmayacak. Kimse uzun yazacak
konu bulamamış demesin, yazacak konu çok.

Değişik konulara yer vermek için bazen kısa kısa yaz-
mak gerekiyor.

Otobüsçülerin başarısı…
Gazetemizin geçen haftaki manşetinde yolcu ta-

şımacılarının mevcudu koruduğu, bunun da bir başarı
olduğu ifade edildi. Ülkemizin ağırlaşan koşullarında
bu, gerçekten bir başarı. Korkarım ki, 2017’de de böyle
bir başarı ile yetinmek zorunda kalabileceğiz. Bazıları
mevcudu korumanın neresi başarı diyebilir. Bir örnek
vereyim. Şu andaki motorin fiyatları geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 35’ten fazla artmış. En önemli
girdi bu kadar artarken aynı fiyatlarla taşımacılık yap-
mak kolay bir şey mi? önümüzdeki dönemde koşullar
ağırlaşırken motorin fiyatları daha da artabilir. 

Yük hafifleten mevzuat…
Gazetemizin geçen haftaki lojistik sayfalarında

UND’nin bir etkinlik haberi geniş biçimde yer aldı. Ta-
şımacıların yükünü hafifletecek mevzuat çalışmalarına
ilişkin olarak 6. Ulaştırma Koordinasyon Toplantısının
yapıldığı anlatılıyordu. Ekonomileri yavaşladığı, ulus-
lararası ticaretin ve bağlı olarak taşımacılığın azaldığı
dönemde yük taşımacılarının işi belki de yolcu taşıma-
cılarından daha fazla zorlaşıyor. Bu da onları harekete
geçirmiş. Çok yerinde bir çalışma. Otobüsçüler kusura
bakmasınlar, onların benzer çalışmalarına göre çok
daha ayakları yere basıyor. Sadece mevzuat değişsin
demekle kalmıyorlar, neyin niçin, nasıl değişeceği üze-
rinde de duruyorlar. 

Bakanlık genelgesi…
Bakanlık, havayolu-karayolu kombine taşımacılık

genelgesinde bir güncelleme yapmış. Bu genelgenin
bir yerine bir “ancak” hükmü eklenmiş. Doğru ve ye-
rinde, ama bu dahi yetmeyebilir. Belediye alanındaki
taşımaların belediye mevzuatına göre yapılacağı ekle-
nebilirdi. Bu zaten KTY’nin başlangıç bölümlerinde
belediye mevzuatının hükümlerinin saklı olduğu şek-
linde yazılıyor. Hatırlatma olarak, buna göre belediye
alanındaki taşımaların böyle yapılacağı yazılabilirdi.
Üstelik bu husus demiryolu ve denizyolu kombineleri
için de geçerli. 

TCDD bölündü!
Başlığı görenler, kavga mı çıktı diye düşünebilir.

Hayır, kavga falan yok, sadece mevzuatta belirtilen bir
hususun zamanı geldi o kadar. Demiryolu taşımalarına
ilişkin mevzuat yenilemesinde TCDD’nin altyapı bi-
rimlerinin kendi bünyesinde korunacağı, taşımacılık
yapacak birimlerinin ayrı bir şirket olarak yapılandırı-
lacağı yer alıyordu. Şimdi, zamanı geldi. Artık özel ki-
şiler ve şirketler de TCDD altyapısı üzerinde taşımacılık
yapabilecek ve yeni taşımacılık şirketi ile rekabet ede-
bilecek. Hatta bu şirkete devredilen lokomotif ve va-
gonları kiralayıp kullanabilecek. Otobüsçüler hemen
“bize verilsin” diyebilirler. Bunun kuralları olacak ve
bu haklar ya rekabetle devredilecek ya da isteyen her-
kese eşit şartlarla verilecek. Yani kimseye ayrıcalık, ko-
laylık yok. Zaten olamaz da… 

Kışın hatırlattıkları…
Yazılarımda bazı projeleri eleştiriyor, bazılarını

övüyorum. Örneğin 3’üncü Boğaz Köprüsünü erken,
yerini de tartışmalı buluyorum. Üçüncü havalimanı da
öyle… Buna karşılık Avrasya Tünelini ve Osmangazi
Köprüsünü çok destekliyorum. Benim destekledikle-
rimi eleştirenler kış şartlarına baksınlar. Deniz ulaşımı
aksadığında Osmangazi çalışmaya devam ediyor ve
hayat aksamadan sürüyor. Bu, deniz taşımacılığının ge-
reksiz olduğunu da göstermiyor. Osmangazi-İDO re-
kabeti ne güzel. Bu yıl, 18 Mart’ta Çanakkale
Köprüsünün temeli atılacak. Orada da benzer şeyler
yaşanacak, çünkü başlangıçta köprü yüksek kapasiteli
çalışmayacak ve oradaki feribotlarla rekabet etmek zo-
runda kalacak. Bilmem, feribotları işleten şirketin yapısı
bunu değiştirir mi? üstelik feribotlar ikram da veriyor.
Köprüyü savunmama rağmen Çanakkale feribotlarında
verilecek ekmek arası sardalye nedeniyle feribotu ter-
cih edebilirim. ■

Geçen yıl, İzmit Körfezinde
ilk köprü olarak
Osmangazi’nin, İstanbul

Boğazında üçüncü köprü olarak
Yavuz Sultan Selim’in açılması
sonrasında bu köprülerin
kullanım kısıtlamaları ve
ücretleri tartışıldı. Bu arada
deniz altından tünelle
demiryolu geçişinin sağlanması
sonrasında ikinci geçiş olarak
Avrasya Tüneli hizmete girdi.
Bunun karayolu geçişine imkan
vermesi, karayoluna ilişkin
tartışmaları daha da
renklendirdi. 2017 başı
itibarıyla, kimine göre
güncelleme kimine göreyse zam
olarak nitelenen geçiş ücreti
artışları bu tartışmalara yeni
boyutlar getirdi. Hepsine bir göz
atalım…

Eski köprüler…
Devlet tarafından önceden

yapılıp işletilmekte olan FSM ve
15 Temmuz Şehitler
köprülerininde yüzde 48 artışla
otomobil geçiş ücreti 7 TL oldu.
Buna otomobillerle aynı sınıfa
giren minibüsler de dahil. Bu
köprüde geçişine izin verilen iki
akslı otobüsler ile bu sınıfa giren
uzun minibüslerden alınacak
ücret artış sonrasında 9 TL oldu.
Dövize bağlı bir taahhüt olmasa
da bu artışın yüzde 20’sinin
döviz artışına bağlı güncelleme,
kalanının ise zam olduğu
söylenebilir. Tek yönde ücret
alınması nedeniyle, belirtilen
ücretlerin gidiş gelişten olan
toplam sefer ücreti şeklinde
nitelenmesi mümkün. Bu
köprüden tüm yük taşıtlarıyla
B1, D1 belgelerine kayıtlı
otobüslerin geçişine imkan
verilmiyor. 

Avrasya Tüneli
Özel sektör tarafından

yapılıp işletilen bu tüneli sadece
otomobil ve minibüsler
kullanabiliyor. Ücretler ilk kez
belirlendiği için zam veya
güncelleme tartışması yok,
ancak belirlenen ücretlerin
düzeyi tartışılıyor. Bu ücret,
yapımcıya verilen taahhüt
gereği otomobiller için 4
Dolar+KDV, minibüsler için 6
Dolar+KDV olup 2017 karşılığı
otomobiller için 16,60 TL,
minibüsler içinse 24,90 TL.
Mukayese açısından bu
ücretlerin gidiş geliş toplamı
olarak otomobiller için 33,20,
minibüsler içinse 49,80 TL’ye
denk geldiğini belirtelim. Bu
arada, devlet tarafından
yapımcıya taahhüt edilen
günlük geçiş sayısının 68 bin
500 olduğu, yılbaşı öncesindeki
ortalama günlük geçişlerin 24
bin düzeyinde gerçekleştiği
yazıldı. Tünelin 24 saat hizmete
geçmesiyle geçiş sayısının daha
da artacağı, taahhüdün büyük
ölçüde karşılanacağı
söylenebilir. 

Bu geçiş ücretleri FSM
ücretleriyle karşılaştırıldığında
33,20 TL olan otomobil (birinci
sınıf taşıt) gidiş geliş ücretinin
FSM’de 7 TL olan birinci sınıf
taşıt ücretinin 4,75 katı olduğu
görülmektedir. Otobüslerin
geçişi söz konusu olmadığından
bir mukayese de mümkün
değildir. 

Yavuz Sultan Selim
Köprüsü

Özel sektör tarafından
yapılıp işletilen bu köprüde
2017 geçiş ücreti birinci sınıf
taşıtlar için 11,95 TL, ikinci sınıf
taşıtlar için 15,90 TL’ye
yükseltildi. 2016’ya göre yüzde
20 olan bu artışın döviz fiyatı
güncellemesi olduğu, bunun
dışında ayrıca bir zam
yapılmadığı söylenebilir.
Buradaki geçiş ücretlerinin
FSM’dekilerin 1,7 katını geçtiği
söylenebilir.

Avrasya Tüneli ile eski
köprülerin kullanımında ayrıca
bir yol geçiş ücreti ödenmezken
YSS’nin kullanımında geçilen
güzergaha göre önemli bir
otoyol geçiş ücreti ekleniyor.
Bunun otobüsler için,
yılbaşında yapılan yüzde 20
dövize bağlı güncellemeyle,
2017 tutarı tek yönde 36,15 TL
olup gidiş geliş olarak 72,30
TL’yi buluyor. Köprü geçiş
ücreti de buna eklendiğinde
otobüs gidiş geliş ücreti 88,20
TL’yi bulmakta olup FSM’deki 9
TL’lik gidiş geliş ücretinin 9,8
yaklaşık ifadeyle 10 katına
yükseliyor. 

Benzer mukayeselerin yük
taşıtları ile otomobiller için de
yapılması mümkün olup benzer
sonuçlara ulaşılacaktır.
Otomobillerin bu köprüyü
kullanması zorunluluğu
bulunmadığından bu artışı
kendi tercihleri ile açıklamak
mümkündür. Ancak yük taşıtları
ile B1 ve D1 belgelerine kayıtlı
otobüsler için bu köprünün
kullanımı zorunludur.

YSS Köprüsünü
kullanmanın, adı geçen
ücretlerin ötesinde kat edilen
ilave yola bağlı olarak akaryakıt
tüketimi, araç eskimesi ve
zaman kaybı getirdiği biliniyor.
Bu da daha az sefer yapma,
daha fazla personel ücreti vs.
yanında otobüsler için müşteri
memnuniyetsizliği ve yolcu
kaybı getirmesi de çok
önemlidir. 

Tam bilinememekle birlikte
bu köprüden günlük 200 bin
taşıt geçişinin işletmeciye
taahhüt edildiği ve getirilen
zorunluluklara rağmen bunun
çok gerisinde kalındığı, Avrasya
Tünelinin açılışı sonrasında
daha da gerilediği
düşünülmektedir. Bunun
ötesinde verilen taahhüdün
taşıtlar arasında ayrım yapılarak
karşılanmaya çalışılması ne
kadar haklı olabilir? Günlük
sefer sayısının ortalamada bini
geçmediği düşünüldüğünde
otobüslere getirilen
zorunluluğun taahhüt edilen
rakama katkısı çok çok azdır. 

Osmangazi Köprüsü
Özel sektör tarafından

yapılıp işletilen bu köprü için
taahhüt edilen miktarların
günlük 40 bin geçiş ve 35
TL+KDV taşıt geçiş ücreti
olduğu yazılmıştır. Taahhüt
edilen geçiş sayısının özellikle
kış aylarında çok gerisinde
kalınsa bile önümüzdeki
yıllarda, İstanbul-İzmir
otoyolunun tamamlanmasının
katkısıyla artacağı şüphesizdir.
Üstelik kötü iklim koşullarında
ulaşımda sürekliliği sağlaması
da çok önemlidir.

Bu köprünün otomobil geçiş
ücreti, açılış dönemindeki döviz
fiyatlarıyla 121 TL olması
gerekirken yüzde 25’i aşkın bir
indirimle 89 TL düzeyinde
belirlenip uygulanmıştır. Bu
geçiş ücretinin artan döviz
fiyatlarına göre güncellenerek
107 TL düzeyine yükseltilmesi
mümkünken güncelleme artışı
yerine yüzde 25’i aşkın bir
indirim yapılarak, 2017 için

65,65 TL otomobil geçiş ücreti
getirilmiştir. Bu rakam taahhüt
edilen geçiş ücretinin 2017
karşılığı olan yaklaşık 145 TL’ye
göre 80 TL, yani yüzde 55
düzeyinde indirimli olmaktadır.
Keza önceden uygulanan 89
TL’nin güncel karşılığı olan 107
TL’ye göre bile 42 TL, yani
yüzde 40 düzeyinde indirimli
demektir. Söz konusu ücretlerin
tek yönlü olduğu
düşünüldüğünde sefer, yani
gidiş geliş ücreti 131,30 TL’yi
bulmakta olup FSM’deki 7 TL’lik
ücretin 18,8 katıdır. 

Otobüsler için yılbaşı
öncesinde 141,95 TL olan tek
yön geçiş ücreti 2017’de yine
yüzde 25’i aşkın indirimle
105,05 TL’ye düşürülmüştür. Bu
durumda 210,10 TL olan gidiş
geliş ücretinin FSM’de 9 TL olan
otobüs gidiş geliş ücretinin 23,4
katılan denk geldiği
görülmektedir. 

Bu köprüyü kullanan
taşıtların pek çoğunun
kullandığı Gebze-Orhangazi
otoyol ücretleri de yılbaşında
güncellenerek yüzde 20
oranında artırılmıştır. 

İDO rekabeti
Devlet tarafından işletilen

eski köprülerde yüzde 48 artış,
özel sektör tarafından işletilen
YSS Köprüsü ile Avrasya
Tünelinde artan döviz
fiyatlarına göre yüzde 20
düzeyinde güncelleme
yapılırken yine özel sektör
tarafından yapılıp işletilen
Osmangazi Köprüsünde önce
taahhüt edilen 35 Dolar+KDV
esasına göre ücret
belirlenmemesi ve daha az bir
ücret uygulanması, yılbaşında
uygulanan ücrette güncelleme
yönünde artış beklenirken
aksine önemli bir indirime
gidilmesi kullanıcıların lehine
değerlendirilmektedir. Bunun
İDO’nun feribot ücret
rekabetinden kaynaklandığı
ifade edilmektedir. Köprü açılışı
sonrasında İDO tarafından
yapılan geçiş ücreti indirimleri
sonrasında 2017 başındaki
köprü ücret indirimleri
paralelinde İDO tekrar indirim
yaparak otomobiller için tek yön
45, gidiş geliş 80 TL ücret
belirlemiştir. İDO otobüsler için
uyguladığı indirimli ücretlerde
tekrar indirim yaparak tek yön
105, gidiş geliş 190 TL ücret
belirleyip rekabete katılmıştır.
İDO, bu hatta kendi feribotlarını
kullanan araçlara kahvaltı
tabağı gibi ikramlar yaparak
rekabete biraz daha renk
katmaktadır. Ayrıca İDO,
Pendik-Yalova ve Yenikapı-
Yalova gibi bu köprüyü
ilgilendiren hatlarında da
indirimler uygulamaktadır. 

Her durumda kullanıcının
lehine olan bu rekabet
sonrasında Osmangazi
Köprüsünde taşıt geçiş artışı
yaşanıp yaşanmadığı, yaşansa
bile uygulanan düşük ücretler
nedeniyle işletmeciye taahhüt
gereği ödenmesi gereken
parada azalış mı, yoksa artış mı
yaşandığı ayrı bir merak
konusudur. ■

YSS GECISI ZORUNLU 
ZOR VE 10 KAT PAHALI

2017 geçiş ücretleri, otobüslerin YSS zorunluluğunu
gündemde tutuyor
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Türkiye’nin milli kargo firması Sürat Kargo, kamu
personelinin yanında. Türkiye Genelinde Kamu
personelleri tarafından yapılacak olan gönderiler, özel

kampanyamız ile 02 Ocak-01 Mart 2017 tarihleri arasında %20
indirimli.

Kampanyadan tüm kamu çalışanları (polis, asker, doktor,
öğretmen, avukat vb.) yaralanmaktadır. 02 Ocak-01 Mart 2017
tarihleri arasında geçerli olup
0-30 desi/kg arasında ki
kargolar da %20 indirimli
olarak gönderebileceklerdir.

Sürat Kargo’dan kamu
personeline özel indirim

Bursa’da 30 yılı aşkın süredir sağlıklı
ve hesaplı ekmek üretiminde marka
haline gelen BESAŞ, ürünlerini

zamanında ve hijyenik olarak tüketiciyle
buluşturmak amacıyla araç filosunu
yeniledi.

Bursa genelindeki 450 ayrı satış
noktasına, ürünlerini herhangi bir aksilik
olmadan zamanında ve hijyenik olarak

ulaştırmayı hedefleyen BESAŞ, ekmek
sevkiyatında kullanılan 27 araçlık kasalı
kamyon filosuna 5 Mitsubishi Futso Canter
daha ekledi.

BESAŞ Genel Müdürü Mustafa Bektaş,
Mitsubishi araçlarla hijyenik ürünlerini 450
satış noktasına güvenle ve bozulmadan
ulaştırıyor oldukları için lider bir kurum
olduklarını söyledi. ■

Mars Logistics, uluslararası
lojistik yapmak üzerine filosuna
50 adet MAN TGS 18.440 LLS-U
4x2 Euro 6 mega çekiciyi dahil
etti. 50 araçlık bu satın alma,
MAN Kamyon ve Otobüs
Ticaret A.Ş. ile Mars Logistics
arasındaki güçlü ve uzun vadeli
bir işbirliğinin de ilk adımı oldu. 

Mars Logistics’in, 3 yıl /300 bin
km kullanımlı bakım, onarım
ve uzatılmış garantiyi

kapsayan ‘Comfort Repair’ bakım
paketi ile birlikte satın aldığı 50 adet
MAN TGS 18.440 LLS-U 4x2 Euro 6
mega çekici, 5 Ocak Perşembe günü
MAN’ın İstanbul İkitelli’deki
tesislerinde gerçekleştirilen törenle
teslim edildi.  Araçların teslim
törenine Mars Logistics Genel Müdür
Gökşin Günhan, Yurdışı Nakliye
Operasyon Müdürü Erkan Özyurt,
Yurtiçi Nakliye Operasyon Müdürü
Burak Aykar, Bakım Onarım Müdürü
Bünyamin Doğan, Satınalma ve İdari
İşler Müdürü Mehmet Saib Ergör ile
Kurumsal İletişim Müdürü Kader
Özal, MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret
AŞ Genel Müdür Tuncay Bekiroğlu,
Kamyon Satış Direktörü Serkan Sara,
İkinci El Satış Direktörü Aydın
Yumrukçal, İstanbul Şubesi Kamyon
Satış Müdürü İbrahim Altun ve
Uzman Müşteri Temsilcisi Özgür
Tutumlu, Lokman Koçaslan Otomotiv
Yönetim Kurulu Başkanı Lokman
Koçaslan ile Koçaslan Holding
Yönetim Kurulu Mahmut Koçaslan
katıldı. 

İşbirliğinin ilk adımı
MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret

AŞ Genel Müdürü
Tuncay
Bekiroğlu,
müşterileri
yaşam boyu
iş ortağı
olarak
gördüklerini
belirterek,
“2016 zor bir
yıl oldu. Pazar
12 ton üzerinde
20 bin adetler
seviyesinde gerçekleşti.
Bu, yüzde 40 küçülme demek. Biz bu
daralmaya rağmen hedeflerimizi
büyük ölçüde tutturduk. Pazar
payımızda çok ciddi artışımız oldu.
Bundan çok daha önemlisi geleceğe
güvenle bakmamıza neden olacak
gelişme ise Türkiye’nin referans
olacak şirketlerin yaşam boyu iş
ortağımız olması oldu. Mars Logistics
ile gerçekleşen bu teslimat,  uzun
soluklu iş ortaklığının da ilk adımı
olacak. Umuyoruz ki, Mars Lojistik’in
filosunun büyük bölümün MAN
olacak. Araçlarımız yakıt tüketiminde
çok önemli avantajlar sağlayacak. Bu
yatırım, Mars Logistics için
öngörülebilir bir yatırım olmasıyla da
öne çıkıyor. Çünkü aracın satış fiyatı
belli, bakım onarım belli, geri alım
fiyatı belli. Türkiye’nin böylesine
önemli bir markasıyla işbirliği

yapmaktan, mutluluk duyuyoruz”
dedi.

2017, 2016’dan daha iyi olacak
Tuncay Bekiroğlu,  2017 yılına

yönelik de değerlendirmelerde
bulundu: “Bu yıla yönelik bu kadar
negatif spekülasyon yapmamak
gerektiğine düşünüyorum. 2017
yılının 2016’dan daha iyi olacağına
inanıyorum. Bunu moral vermek için
söylemiyorum. Gerçekten bu
inançtayım. 2018’in 2017’den daha iyi
olacağını düşünüyorum. Ertelenmiş
bir talep de var. Başka gidecek bir
ülkem olmadığı için bu ülkede
yaşamaya devam edecek biri olarak
enseyi karartmaya gerek yok,
umudumu kesemem. Ama gerçekten
rasyonel olarak daha iyi olacağına

inanıyorum.”

İnşaat segmenti yükseldi 
Tuncay Bekiroğlu, 2016’da

pazarın sadece daralmadığına
segmentler arasında kaymalarda

olduğuna dikkat çekti:  “İnşaat
segmentinin toplam pazardaki ağırlığı
arttı.  Çünkü çok büyük altyapı
yatırımları var. Çekici pazarındaki
daralma inşaata göre çok yüksek oldu.
Çekici için 2017 biraz toparlanma ve
kayıpların geri alındığı bir yıl olacak.
2016 yılında yaptığımız satışların
yüzde 15’i, 3’üncü havalimanı
inşaatına yönelik oldu. Altyapı
yatırımları devam ediyor. Biz bundan
olumlu etkileniyoruz. 3’üncü
havalimanı iyi bir test alanı oldu. Biz
yeni altyapı yatırımlarından iyi pay
alacağımıza inanıyoruz. Altyapı
yatırımları tek başına bizi ayakta
tutmaya yetmez. Ekonominin
çarklarının iyi dönmesi gerekiyor.
Türkiye’de güven ve huzur ortamının
dünya standartlarına gelmesi önemli.
Güven hızlı kaybedilen ve geç
kazanılan bir durum. Faiz oranlarının
ve dövizin daha öngörülebilir olması
ve güven ortamının sağlanması çok
önemli.” 

Euro 5 bayilerde var 
MAN’ın stokunda Euro 5

normunda araç bulunmadığını,
bayilerde 100-120 dolayında araç
bulunduğunu belirten Bekiroğlu, “Bu
araçlar Türkiye’ye girmiş ve milli
servet haline gelmiş. Bayilerde
bulunan araçlarla ilgili tescil
zamanına yönelik  bir imkan
tanınmasını istedik. Üretimi
tamamlanmış araçların 31 Aralık’ta
tescil edilmesinin kimseye faydası
yok. 2016’da yerli üreticilere ilave
izinle 500 adet Euro 5 araç üretme izni
verildi. Bu araçlara da 2018’e kadar
satış süreci tanındı. Bu doğru bir
karardır” dedi. 

Ciro 230 milyon Euro 
Mars Logistics Genel Müdürü

Gökşin Günhan, “MAN ile
Mars Logistics arasında
köklü ve güçlü
olacağına
inandığımız önemli
bir işbirliğini de
başlatan yeni
aldığımız 50 adet
çekiciyi,
uluslararası lojistik
operasyonlarımızda
kullanacağız. Euro 6

araç sayımız da 60 adet oldu. Üç ay
sonra yakıt tüketimine yönelik MAN
ile bir değerlendirme yapacağız. Yakıt
tüketiminin iyi sonuçları olacağına
inanıyoruz ve bu sonuçlar daha
sonraki alımımızda önemli bir
kriter olacak. 2016 yılında
yüzde 12 büyüme ile 230
milyon Euro ciro ile kapattık.
2017 yılında büyümeyi aynı
şekilde devam ettirmeyi ve
araç yatırımlarımızı yapmayı
hedefliyoruz. MAN ve
ekibinden isteğimiz, yeni araç
alımından da aynı istek ve arzu
ile yanımızda olması” dedi.

Müşteri “alıştık” diyor  
Türkiye’nin Avrupa’ya ihracatının

arttığına ama ithalatında düşüşe
geçtiğine dikkat çeken Günhan,
“Bizim bir projemizde Avrupa’dan
İran’a Irak’a Azerbaycan’a ve
Gürcistan a geri dönüş yükleriyle bu
dengeyi sağlamak.  Bizde bu ülkeye
güveniyoruz ve yatırım yapıyoruz.
Müşterilerimizle konuşuyoruz;
“krizlere alıştık artık biz” diyorlar. Biz
2017’de iş hacmimizin artacağına
inanıyoruz.

Yüzde 11 paya ulaştık 
MAN

Kamyon ve
Otobüs
Ticaret A.Ş.
Kamyon
Satış
Direktörü
Serkan
Sara, “2016
yılı bizim için
güzel bir
seneydi. Pazar çok
daralmasına rağmen payımızı
büyüttük. Plaka tescillerinde yüzde 11
paya ulaştık. MAN  özellikle inşaat
grubunda önemli bir marka.
Araçlarımız sağlamlığı ile yakıt

avantajı çok büyük filolarda yer
alıyor. 2016 yılında uluslar

arası nakliye alanında çok iyi
işler yapmaya başladık.   Biz
müşterimizin her zaman
yanındayız. Mars
Lojistik’e bizi tercih
ettikleri için teşekkür
ediyor ve bol kazançlar,

kazasız belasız deneyimler
diliyorum” dedi.

Toplamda 145 adetlik
bir proje oldu 

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret
A.Ş. İkinci El Satış Direktörü

Aydın Yumrukçal, “45
aracı  takasa aldık, aldık

sattık. 50 araç sattık. Bu
araçları da 3 yıl sonra
geri alıp satmayı
taahhüt ediyoruz.
Toplamda aslında 145
adetlik bir proje oldu.

Biz kendimize çok
güveniyoruz. Üç yıl

içinde her türlü bakım,
uzatılmış garanti hizmetleri

Avrupa yol yardım hizmetleri dahil
taahhüt ediyoruz. Mars’ın şoför, yakıt,
lastik ve akü dışında hiçbir masrafı
yok. Aracımızın geri aldığımız fiyatı
makası da küçük. Aracımıza çok
güvendiğimiz için bunları şimdiden
konuştuk. Mars Lojistik tüm
maliyetleri bilerek bu yatırımı
yapıyor” dedi.

Lokman Koçaslan
Otomotiv
Yönetim
Kurulu
Başkanı
Lokman
Koçaslan
da, “MAN
ile Mars
Logistics
arasındaki bu
işbirliğinin de
her iki taraf içinde
oldukça faydalı olacağına, daha da
güçlenerek uzun yıllar devam
edeceğine inanıyoruz” dedi. 

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret
A.Ş. İstanbul Şubesi Kamyon Satış
Müdürü İbrahim Altun ise “MAN
araçları, diğer üstün niteliklerinin yanı
sıra yüksek yakıt
tasarrufu,
düşük
işletme
giderleri,
yaygın
yetkili
servis ağı
ile
sağladığı
kaliteli ve
ekonomik satış
sonrası hizmetleri
ile de oldukça avantajlı konumda”
dedi. ■

Mars Logistics 50 MAN TGS çekici aldı 

Tuncay
Bekiroğlu

Gökşin
Günhan
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BESAŞ hizmet kalitesi için 

Mitsubishi Canter aldı
1977’den beri Türkiye’de taşımacılık
çözümlerinin adı olan Tırsan, 40. yılına da
lider olarak girdi. Tırsan, Türkiye’de pazar
payını yüzde 41’e yükseltirken, Türkiye’nin
Avrupa’ya gerçekleştirdiği ihracatın yüzde
97’sini tek başına gerçekleştirdi. 2016
yılında, bir önceki sene de olduğu gibi,
Avrupa’nın en hızlı büyüyen markası oldu. 

Tırsan Yönetim Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu;
“Tam 40 yıldır Türkiye’de pazar lideriyiz.
Sektörün gelişimine yatırımlarımız ile öncülük

ederken, müşterilerimizin başarısı için en uygun
koşulları sağlıyoruz. Müşterilerimizin memnuniyeti
ve rekabet gücünü arttırmak için, sürekli daha iyisini
nasıl yapabilirim sorusu ile her konuyu ele alıyoruz.
Yurtiçi ve yurtdışında ki başarılarımızın arkasında
kocaman bir ekip var. Bu ekip hedeflerine ulaşana
kadar asla vaz geçmiyor ve ben bununla gurur
duyuyorum. Tırsan ailesinin her bir bireyine özverili
çalışmalarından dolayı çok teşekkür ediyorum” dedi.

Ayrıca Kässbohrer markası ile Almanya’da perdeli
tenteli segmentinde satışlarını 3 kat arttıran Tırsan,
Bitüm Tankeri segmentinde ise liderliğini sürdürdü.
Polonya’da satışlarını yüzde 50’in üzerinde yükseltti

ve bu ülkenin en çok tercih edilen ilk 5 treyler
üreticisinden biri oldu.  Low-bed, tank, silo ve
perdeli-tenteli segmentinde de satışlarını artırırken,
akaryakıt tankeri segmentinde liderliğini devam
ettirdi. 

2016 yılında Tırsan, ihracatındaki ivmeyi
artıracak yeni bir yatırım yaparak Almanya’nın
güneybatı eyaleti Baden-Württemberg’de yer alan
Ulm’de üretim ve montaj tesisi kurdu. ■

Tırsan 2016 yılında 

Her gün lider

Çetin Nuhoğlu




